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Undervisningsminister Christine Antorinis skriftlige svar til medlem af Folketinget Eva Kjer Hansen 

(V) på spørgsmål af 16. april 2015 (nr. S 1087) 

 
”Vil ministeren tage initiativ til at ændre reglerne om optagelse på gymnasier, så de ikke er til ugunst for 
ansøgere i yderområder?” 

 

Svar: 

I mit svar på spørgsmål nr. S 1086 redegør jeg for, hvorfor det centrale elevfordelingskriterium på de 

almengymnasiale uddannelser er transporttiden fra ansøgerens bopæl til det ønskede uddannelsessted, 

og hvorfor jeg samlet set mener at kriteriet er bedre end alternativerne. 

 

Gymnasierne ligger ofte i byerne, da det er dér, behovet er størst. Derfor er det korrekt, at de gældende 

elevfordelingsregler som udgangspunkt vil tilgodese ansøgere, der bor i byområder. Man kunne natur-

ligvis imødegå dette, hvis man i stedet trak lod mellem ansøgerne, men det er formentlig de færreste, 

der vil finde dette hensigtsmæssigt. 

 

Jeg kan dog oplyse, at én af de modifikationer til transporttidskriteriet, som gælder, er, at fordelingsud-

valget kan lade en ansøger optage på institutionen, hvis vedkommende ikke på anden måde kan få plads 

på en institution inden for en rimelig geografisk afstand fra sin bopæl. Reelle ”udkantsansøgere” kan 

altså få forrang for nærmere boende, hvis der ikke er et rimeligt alternativ. 

 

Undervisningsministeriet er i løbende dialog med institutioner og regioner og jeg er i den forbindelse 

altid interesserede i at høre, om der er gode alternativer til de nuværende regler for optagelse og elev-

fordeling. Jeg har dog ikke nogen umiddelbare planer om at ændre på elevfordelingskriterierne. 
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